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Avui, tots al carrer: “som una nació, autodeterminació!”
 

La Plataforma 31D, formada per les entitats socials i polítiques sobiranistes i nacionalistes de Mallorca, ha convocat per avui
horabaixa la tradicional manifestació commemorativa de la Diada de Mallorca, que es durà a terme a partir de les 18 hores,
enguany amb el lema “Som una nació, autodeterminació!”.

Ja fa 25 anys que els mallorquins i mallorquines ens manifestam amb motiu del 31 de Desembre, data que ens recorda els
orígens catalans de Mallorca. Han estat diverses les generacions que s’han anat sumant, any rere any, a la reivindicació de la
plenitud dels nostres drets nacionals. 25 anys són molts d’anys i abracen una època de canvis en la història de Mallorca, dels
Països Catalans i del món en general, però cada any, per aquestes dates, milers de ciutadans i ciutadanes continuen sortint al
carrer per reafirmar el què som i per reivindicar el dret dels pobles dels Països Catalans a la llengua, a la cultura, al territori i
a l’autodeterminació. En cada edició ha estat més la gent que surt per exigir respecte, per rebutjar les agressions de l’Estat i
dels seus directes servidors, per expressar un malestar davant la situació de submissió nacional del nostre país i, precisament,
el caràcter unitari és una de les característiques peculiars de la mobilització mallorquina.

Al llarg d’aquestes dues dècades i mitja, la mobilització ha aplegat forces molt diverses: des de les que defensaven un
nacionalisme autodeterminista fins a les que reivindicaven la independència plena dels Països Catalans. Per damunt de les
organitzacions convocants, la manifestació ha unit tots els mallorquins que lluiten per la llibertat del nostre poble. I que sigui
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per molts d’anys, mentre l’opressió nacional es mantengui. Des de principi dels anys vuitanta, el nacionalisme mallorquí ha
assumit la Diada com una jornada reivindicativa dels nostres drets col·lectius. Des d’aleshores s’ha recuperat  el vertader
esperit del 31 de Desembre, que no és altre que recordar els orígens de la societat mallorquina i projectar-los cap al futur.

Enguany, ja fa 782 anys de l’entrada a Palma, per part de les tropes del Rei En Jaume i més de set segles que es celebra la
Festa de l’Estendard, la festa cívica més antiga d’Europa, que recorda els nostres orígens com a poble, amb la conquesta
catalana de 1229, i serveix per retre homenatge a la senyera de les quatre barres. La festa s’ha fet ininterrompudament des del
segle XIII i, tot i que ha passat per diverses vicissituds depenent de l’època històrica, s’ha mantingut sempre com el
recordatori de les nostres arrels col·lectives. La Festa de l’Estendard ha passat de ser un acte folklòric vinculat a velles
tradicions religioses a ser una commemoració reivindicativa dels nostres drets com a poble. Perquè per saber què volem ser
en el futur, és imprescindible saber què hem estat en el passat. 

La manifestació unitària es durà a terme el divendres dia 30, a les 18h, al Passeig del Born de Palma, i farà el recorregut
habitual fins arribar a la Plaça dels Patins, on es llegirà el manifest, que enguany ha elaborat el Col·lectiu Albaïna, de Sóller, 
Pels nostres drets socials i nacionals, a Mallorca en català, que tractarà aquells temes d’actualitat més destacats. Per acabar,
podrem gaudir d’un concert on hi actuaran els Germans Martorell, Barrumbada i PD Ovàries.

Des de la Plataforma es convoca a la manifestació reivindicativa a tots els mallorquins i mallorquines, nascuts o no a l’illa,
però també es convida a participar a alguna del centenar d’activitats commemoratives que s’organitzen durant aquestes
dates, arreu de Mallorca, tant per part de les entitats membres de la Plataforma, com d’altres entitats, com l’Obra Cultural
Balear, que duu a terme una quarantena d’actes a tota l’illa.

Els portaveus de la Plataforma han reafirmat el desig que la manifestació i resta d’activitats transcorrin amb normalitat i
sense cap tipus d’incident.
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PSM-IV-ExM considera que l’eliminació del català com a
requisit és un atac a la igualtat lingüística i a la convivència
 

Des de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa lamenten que el Govern del PP hagi presentat l’avantprojecte de llei per
eliminar el català com a requisit lingüístic per accedir a la funció pública. La formació nacionalista i ecosocialista considera
que aquesta mesura suposa un atac a l’oficialitat del català (“llengua pròpia” de les Illes Balears) i a la igualtat lingüística
consagrades per l’Estatut, i a la convivència entre els ciutadans.

Segons l’article 4.3 de l’Estatut, “les institucions de les Illes Balears garantiran l’ús normal i oficial dels dos idiomes,
prendran les mesures necessàries per assegurar-ne el coneixement i crearan les condicions que permetin arribar a la igualtat
plena de les dues llengües quant als drets dels ciutadans de les Illes Balears”.

A més, si bé l’oficialitat d’una llengua hauria d’obligar l’Administració a estar capacitada per entendre els ciutadans que
s’expressen en aquesta llengua, amb la proposta del Govern del PP aquesta exigència només s’aplicarà a una des les dues
llengües oficials: el castellà.

Per això, des del PSM-IV-ExM afirmen que la supressió del requisit lingüístic consagra la supremacia jurídica del castellà,
que esdevindrà a la pràctica única llengua oficial, i relegarà la llengua pròpia de les Illes Balears a una segona categoria, la
qual cosa contravé la igualtat lingüística entre català i castellà que estableix l’Estatut. El PP tracta de manera desigual dues
llengües que, en tant que cooficials, han de ser tractades, com a mínim, de manera igual.
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Des del PSM-IV-ExM avancen que hi presentaran al·legacions, i es manifesten partidaris de mantenir el requisit lingüístic
com a manera de contribuir a la normalització del català, a la igualtat de les dues llengües oficials del país i a la convivència
entre els ciutadans de Balears.

La formació nacionalista i ecosocialista adverteix que la modificació que proposa el PP contribueix a fer avançar el
monolingüisme castellà, i no el bilingüisme, cosa que posa de manifest el cinisme del discurs dels conservadors en defensa
del “bilingüisme” (que té com a única finalitat atacar el català).

Des del PSM-IV-ExM consideren molt greu que es menystingui i es banalitzi l’esforç de milers de persones que han accedit
a les titulacions oficials de català per poder accedir a una plaça en l’Administració pública, i que ara veuran com podran
accedir a aquesta plaça persones que no tenen cap coneixement de la llengua pròpia. El PP fa befa de l’esforç d’aquestes
persones. Això, a més de tenir els efectes pràctics esmentats, suposa enviar un missatge terrible a la societat (cosa que
contrasta, de nou, amb el cínic discurs oficial dels conservadors, que tan lloen la “cultura de l’esforç”).

Finalment, destaquen que el Govern del PP ha presentat aquesta llei sense haver-la consensuat amb els agents socials ni la
resta de sectors implicats. El Govern de José Ramón Bauzá legisla sense escoltar ningú, legisla només per als seus.
Concretament, per als sectors més ultres, més nacionalistes espanyols, de les seves files.
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Barceló, satisfet per la independència judicial en el cas
Urdangarín, insta el Govern del PP a reclamar els doblers
malversats
 

El portaveu del grup parlamentari del PSM-IniciativaVerds-Entesa, Biel Barceló, s’ha mostrat satisfet per la imputació de
n’Iñaki Urdangarín en el cas Palma Arena de presumpta corrupció: “al jutge instructor del cas Palma Arena i a la fiscalia
anticorrupció no els ha tremolat la mà a l’hora d’imputar al senyor Iñaki Urdangarín. Estam satisfets que hagi estat així,
perquè la justícia ha de fer la seva feina independentment de qui sigui la persona investigada. Confiam que la justícia continuï
essent independent i que arribi fins a les darreres conseqüències en aquest cas, com en qualsevol altre”.

Barceló ha reclamat “una reflexió més global”, i ha recordat que Urdangarín “va implantar una manera de fer negocis per a la
qual va trobar facilitats i complicitats tant a les Illes Balears com al País Valencià, ja que va sintonitzar amb una determinada
manera de fer política del Partit Popular, que governava en aquell moment en aquests dos territoris”. El portaveu del
PSM-IV-ExM recorda que “aquests negocis i aquestes males pràctiques polítiques han estat investigats per la fiscalia
anticorrupció, i han acabat amb dos expresidents del PP, Jaume Matas i Francisco Camps, de Balears i del País Valencià,
respectivament, asseguts a la banqueta dels acusats”.

Segons Barceló “se n’ha de prendre nota, s’han d’acabar aquestes pràctiques. La corrupció té conseqüències molt negatives,
i s’ha de perseguir de manera implacable, caigui qui caigui”.

També cal recordar que el Govern de les Illes Balears va afirmar en el Parlament, a resposta d’una pregunta del portaveu
parlamentari dels nacionalistes i ecosocialistes, que es personaria en la causa judicial en què està implicat Iñaki Urdangarín
per tal de defensar els interessos generals. “Esperam que el Govern complesqui la seva paraula, i reclami els doblers públics
que s’hagin pogut malversar”.

Finalment, Barceló també ha reclamat una reflexió sobre la necessitat de transparència i d’establir incompatibilitats en les
activitats dels membres de la monarquia: “el gest d’ahir, de fer pública una part dels comptes de la casa reial, és insuficient i
arriba tard. Mentre la Prefectura de l’Estat continuï en mans de la institució monàrquica, s’ha d’avançar molt més en aquesta
transparència, i s’han d’establir per llei incompatibilitats clares pel que fa als negocis i a les activitats que poden dur a terme
els membres de la família reial. En aquest sentit, lamentam que tant PP com PSOE s’hagin mostrat submisos davant
l’opacitat d’aquesta institució, i que no hagin actuat, a través dels respectius grups a les Corts espanyoles, amb la diligència i
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la transparència que els ciutadans esperaven”.
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PSM-IV-ExM presenta una iniciativa perquè el Parlament
rebutgi la congelació del Salari Mínim Interprofessional
 

La portaveu adjunta del grup parlamentari del PSM-IniciativaVerds-Entesa, Fina Santiago, ha presentat una proposició no de
llei perquè el Parlament rebutgi la congelació del Salari Mínim Interprofessional, anunciada ahir pel Govern espanyol. La
iniciativa també pretén instar l’Executiu de l’Estat a revisar aquesta decisió i a “convocar els agents socials per negociar i
acordar la pujada per l’any 2012 del Salari Mínim Interprofessional”.

La diputada ecosocialista recorda que “ni en Franco es va atrevir a congelar el Salari Mínim Interprofessional, que des del
1967 s’ha pujat anualment”. I es fa una pregunta: “A quin apartat del programa electoral estava del PP estava anunciada
aquesta mesura?”.

El Salari Mínim Interprofessional és una quantia que marca el límit que es pot pagar a un treballador o treballadora per una
jornada laboral  a temps complet. Per a l’any 2011 aquest salari es situava en 641 euros mensuals, 8.979 euros anuals. El text
de la proposició no de llei recorda que aquesta quantia està per davall dels països europeus més desenvolupats, com per
exemple França (1.365 euros), Bèlgica (1.415 euros) i fins i tot Grècia (862 euros).

Segons fons sindicals l’any 2009 aquest salari el rebien al manco unes 183.000 persones, la majoria joves i dones. El SMI es
utilitzat també com a referència per fitxar conceptes retributius en els convenis.

És un salari constituït des de l’any 1963, i que des de l’any 1967 es venia pujant anualment. És l’any 1980 amb la aprovació
de l’Estatut del Treballadors es va establir la seva revisió anual prèvia consulta amb els sindicats i la patronal.

El passat dia 28 de desembre el Govern de l’Estat espanyol, mitjançant una carta dirigida als sindicats més representatius, va
anunciar la congelació del salari  mínim per l’any 2012. És la primera vegada en 45 anys que es congela, mesura que suposa
un incompliment de l’Estatut del Treballadors en no haver estat acordada amb els agents socials.
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PSM-IV-ExM rebutja la idea de Delgado de construir el nou port
esportiu de s’Algar, a Sant Elm (Andratx)
 

El grup parlamentari del PSM-IniciativaVerds-Entesa i el grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista d’Andratx han
anunciat avui que presentaran iniciatives per aturar el nou port esportiu a s’Algar (Sant Elm, Andratx). El projecte és dels
anys 80, i preveu la construcció de 200 amarraments a una zona protegida rica en posidònia (declarada LIC per la Unió
Europea i afectada pel parc natural de sa Dragonera).

Nacionalistes i ecosocialistes s’oposen a la idea del conseller Carlos Delgado de recuperar el projecte, que “forma part de la
mentalitat del desenvolupisme a ultrança, ja caducada”, afirma el diputat Antoni Alorda. “No entenem aquesta afició del
conseller Delgado de cercar dins els calaixos per recuperar projectes oblidats, que han estat aturats gràcies a les
mobilitzacions populars i als avanços en la protecció del territori”.

Des del PSM-IV-ExM recorden que fa 20 anys que la societat andritxola s’ha mobilitzat per aturar la construcció d’aquest
port esportiu a s’Algar, davant sa Dragonera.

Alorda ha avançat que el grup parlamentari presentarà iniciatives per ser debatudes al Parlament, i el portaveu del PSM-EN
d’Andratx, Joan Manera, ha anunciat que presentaran al·legacions al projecte.
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PSM-IV-ExM proposa estudiar una taxa turística, regular el tot
inclòs i restringir els condotels i els canvis d’usos
 

El portaveu parlamentari del PSM-IniciativaVerds-Entesa, Biel Barceló, ha presentat avui el contingut de les al·legacions de
la coalició a l’avantprojecte de llei de turisme elaborat per la Conselleria dirigida per Carlos Delgado. El diputat nacionalista
ha recordat que avui acaba el període d’al·legacions.

Barceló s’ha manifestat “negativament sorprès” per aquesta primera versió de la norma, que ha qualificat
d’“antidemocràtica”, ja que “només està feta per satisfer uns interessos privats molt concrets, i no per assegurar el futur i el
benestar del sector turístic en aquestes illes”.

El portaveu de la coalició nacionalista i ecosocialista ha explicat que la llei “bàsicament se centra en dues coses: arreglar els
problemes d’una sèrie d’hotels obsolets que volen tenir una sortida en el mercat residencial, i definir noves formes
d’explotació hotelera, com puguin ser els condotels”. I això es fa, segons Barceló, “introduint l’urbanisme a la carta i
generant inseguretat jurídica, ja que és una llei plena d’excepcions i estableix una total discrecionalitat perquè l’autoritat
turística autonòmica pugui aprovar el que vulgui i on vulgui, envaint les competències urbanístiques i turístiques de consells i
ajuntaments”.

Per al portaveu del PSM-IV-ExM, les mancances de l’avantprojecte elaborat per Delgado són greus, ja que “a diferència del
que ens diuen tots els experts, el llibre blanc del turisme, les directives europees que volen avançar cap a la sostenibilitat i el
producte turístic de qualitat, aquesta llei no aborda tots aquests reptes. No aposta per un turisme de qualitat, el turisme de
natura, turisme gastronòmic... ni per un comerç de qualitat”.

Pel que fa a les propostes concretes, en primer lloc des del PSM-IV-ExM proposen que la normativa obligui l’Administració
a impulsar un Pacte Social i Econòmic per la desestacionalització (l’avantprojecte no hi inclou cap proposta en aquest sentit).
En segon lloc, reclamen que s’adopti el concepte de capacitat d’acollida turística per tal de no congestionar el territori els
mesos de major afluència turística.
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En tercer lloc, la coalició nacionalista i ecosocialista proposa estudiar “la possibilitat de gravar de forma proporcionada els
impactes ambientals que genera l’activitat turística amb una taxa turística per estades”, similar a la que pretén introduir la
Generalitat de Catalunya, però de caràcter finalista.

Des del PSM-IV-ExM també proposen regular el “tot inclòs” (denuncien que l’avantprojecte de la Conselleria hi dóna carta
blanca): exigint uns paràmetres turístics i urbanístics superiors als necessaris actualment (superfície de sòl edificable, zones
verdes, instal·lacions esportives, nombre de places per habitació, etc) i establint criteris d’obligat compliment per tal de
garantir la qualitat de l’oferta (entre d’altres, introduint-hi uns mínims de producte local).

També proposen restringir la regulació dels condotels: preveient garanties que protegeixin els treballadors, garanties de
continuïtat de la tasca hotelera, limitant-los a nous projectes hotelers, i de 5 estrelles.

Finalment, la coalició nacionalista i ecosocialista vol restringir el canvi d’usos turístics a residencials, ja que “la llei permet
fer grans pilotades urbanístiques, que no es poden permetre de cap de les maneres”. Per exemple, prohibint que un
establiment pugui mantenir la mateixa alçada i volum que tenia, si aquests superen els prevists pel planejament municipal.

Des del PSM-IV-ExM sol·liciten que s’ampliï el període d’informació pública de l’avantprojecte de llei, que es posin a
també a informació pública la memòria econòmica i els estudis previs, i que els documents estiguin disponibles en català.
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PSM-IV-ExM de Palma vol que la llei de turisme inclogui
mesures concretes per afavorir la desestacionalització
 

El grup municipal del PSM-IniciativaVerds-Entesa a l’Ajuntament de Palma ha presentat al·legacions a l’avantprojecte de
llei del turisme. Les aportacions de la coalició sobiranista i ecosocialista inclouen mesures concretes per afavorir la
desestacionalització del sector, ja que consideren que l’avantprojecte elaborat per la Conselleria no ajuda a solucionar el
problema de l’elevada estacionalitat de l’activitat turística al nostre país.

En primer lloc, des del PSM-IV-ExM de Palma proposen que la llei inclogui l’obligació que el Govern s’impliqui en la
protecció, preservació i promoció turística d’elements culturals i patrimonials com ara el Call Jueu o la Palma Gòtica. Segons
els sobiranistes i ecosocialistes, la llei de turisme hauria d’incloure un catàleg d’elements culturals i patrimonials que pugui
ser una eina d’èxit per dur turistes en temporada baixa, i hauria d’establir que el Govern és responsable, junt amb els
ajuntaments i amb els consells, de les tasques de preservació i la promoció d’aquests elements.

D’altra banda, el grup municipal també proposa que la llei creï un incentiu econòmic destinat als rodatges de pel·lícules o
sèries, que puguin incentivar fins amb un 10% les productores que triïn les Illes Balears com a destinació cinematogràfica.
Proposen concedir-lo d’acord amb tres criteris: la qualitat del projecte, la desestacionalització i la repercussió econòmica
sobre les empreses audiovisuals de les Illes Balears. Des del PSM-IV-ExM posen com a exemple el cas de Malta, on la
indústria audiovisual mou 4.000 milions d’euros (és la primera indústria de l’illa).

En tercer lloc, els sobiranistes i ecosocialistes palmesans proposen la creació d’un segell social LGTB Friendly per
establiments turístics i de restauració, així com declarar les Illes Balears com a destí turístic LGTB Friendly. L’objectiu és
conjugar una millora en l’activitat econòmica del sector amb la responsabilitat social. Cal destacar que iniciatives semblants
a llocs com Catalunya, Madrid o les Illes Canàries han tengut un èxit considerable.

Finalment, critiquen l’avantprojecte de llei de turisme per la invasió de les competències d’ajuntaments i consells, i la
inseguretat jurídica que això provoca. També denuncien que afavorint interessos econòmics i urbanístics molt concrets (del
sector hoteler) no se solucionen els reptes del conjunt del sector turístic. Rebutgen una llei només urbanística, que generalitza
el model Delgado aplicat a Calvià, i reclamen una llei per assegurar el futur i el benestar del turisme en el segle XXI.
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Biel Barceló desitja “que partits i institucions es conjurin per
sortir de la crisi, salvaguardant l’estat del benestar”
 

El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista, Biel Barceló, ha participat en la tradicional copa de cava amb militants
nacionalistes per celebrar les festes i desitjar un bon any 2012. En el brindis, Barceló ha agraït la feina de tots els militants i
simpatitzants del partit en les diferents convocatòries electorals del 2011, que “ens han consolidat com a tercera força política
a Balears, i com a primera força nacionalista”.

Del 2012 ha dit que “les dificultats continuaran”, i ha recordat que “molts companys i companyes, molts ciutadans i moltes
empreses ho estan passant malament”. Per la qual cosa el primer desig per a l’any vinent és que es recuperi l’economia i que
es creïn llocs de feina.

Biel Barceló ha desitjat “que totes les formacions polítiques i totes les institucions es conjurin per tirar endavant i sortir de la
crisi, i que sigui salvaguardant l’estat del benestar”. En aquest sentit, ha rebutjat “aquestes retallades que ens anuncien les
majories absolutes del PP que tenim a Palma, al Consell, al Parlament i a l’Estat espanyol. No només retallades econòmiques
i en drets socials, també en cultura i llengua. No acceptarem atacs a les senyes d’identitat del nostre poble”.

El secretari general dels nacionalistes ha advertit al PP que “si volen passar el ‘rodillo’ ens hi trobaran davant, no farem la
farina blana. El PSM-EN sempre ha estat amb els febles, amb el territori, amb la gent, amb un progrés econòmic al servei de
les persones”.

A la copa de cava, que s’ha celebrat a la Seu Central del PSM-EN, han acudit nombrosos dirigents i militants nacionalistes,
com ara la vicesecretària general Nanda Ramon, el secretari general de Palma i portaveu a Cort, Antoni Verger, la consellera
insular Joana Aina Campomar, el regidor a Cort Antoni Noguera, el secretari general dels JEN, Lluís Apesteguia, o el
secretari de relacions polítiques, Magí Moranta, entre d’altres.
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PSM-IV-ExM lamenta que el PP rebutgi la immensa majoria de
les esmenes de l’oposició als pressuposts
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa lamenta que el PP faci servir la seva majoria absoluta per rebutjar la
pràctica totalitat de les esmenes de l’oposició al projecte de llei de pressuposts generals per a 2012. En el debat d’avui, la
majoria conservadora ha rebutjat esmenes com la reducció del pressupost destinat a la neteja i manteniment del Palau de
Marivent (1,7 millions d’euros) per incrementar la partida de manteniment d’escoles i instituts, que ha patit una retallada
dràstica.

Una altra esmena presentada pel PSM-IV-ExM i que ha rebutjat el PP era la que permetia iniciar els treballs de construcció
de l’IES Sant Marçal (de Marratxí, ubicat provisionalment a Santa Maria) durant l’any 2012. Precisament els pares i mares
dels alumnes d’aquest centre s’han concentrat avui horabaixa davant el Parlament per reivindicar una partida pressupostària
que permeti iniciar la construccide l'edificii iniciar la construcciel Parlament per reivindicar una partida pressupostBa
incloure en els comptes de 2012 l'___ó de l'edifici.

L’única esmena del PSM-IV-ExM que ha estat aprovada, després d’una transacció del PP, ha permès incrementar el
pressupost de la UIB en 100.000 euros, que es destinaran a accions formatives dins el marc del programa de cooperació al
desenvolupament.

El portaveu del grup, Biel Barceló, ha afirmat que el rebuig de la pràctica totalitat de les esmenes de l’oposició demostren “la
manca de flexibilitat del PP a l’hora d’afrontar aquest debat”. “És decebedor veure que el PP no està disposat a rectificar res,
i que en realitat continua pensant que aquests són els millors pressuposts possibles. La realitat és que tenen moltes
mancances, sobretot en les àrees d’educació, serveis socials i sanitat, que es posaran de manifest amb el temps”, ha dit.
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PSM-IV-ExM critica que els retalls al transport públic
perjudicaran els usuaris i el medi ambient
 

Per a la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa els retalls anunciats ahir per part del conseller Biel Company en el transport
col·lectiu interurbà per carretera a Mallorca és un error que perjudicarà directament els usuaris del transport públic i també el
medi ambient. Per a la coalició nacionalista i ecosocialista, “retallar serveis no és la manera d’estalviar”, i el que hauria de
fer Company és “preocupar-se per potenciar el transport públic, i no retallar-lo amb l’excusa de la seva baixa rendibilitat
econòmica, perquè aquest no ha de ser el criteri de gestió del transport públic”.

Des de la coalició comparteixen el fet que, amb la situació financera actual, pot ser convenient revisar les línies amb un ús
molt baix; però també consideren que el Govern no ha de renunciar en cap cas a una política de promoció del transport públic
i col·lectiu, perquè el principal problema de la mobilitat a Mallorca és l’excessiva dependència del cotxe.

Des del PSM-IV-ExM critiquen que la Conselleria comenci llevant línies com les de Pollença-estació de Sa Pobla o
Llubí-Estació, en compte de deixar aquesta mesura com a darrera opció. També censuren que el departament dirigit per Biel
Company fins i tot critiqui i amenaci amb la supressió d’altres línies que també compleixen un criteri de servei públic que la
iniciativa privada mai no cobrirà, com ara la de l’Hospital d’Inca o el servei bus+tren de Manacor (que va implantar el PP
quan la sra. Cabrer era consellera d’Obres Públiques i Transports).

Des de la coalició nacionalista i ecosocialista adverteixen que estaran “vigilants” per veure com es concretaran aquests retalls
de 2 milions d’euros, tant pel que fa als nous horaris, com a la qualitat en el servei que s’ofereix als ciutadans i ciutadanes.
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PSM-IV-ExM proposa garantir per llei els serveis bàsics per a
dones maltractades
 

El grup parlamentari del PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat una proposició de llei de modificació de la llei de la dona.
La iniciativa pretén afegir un nou article per establir per llei els serveis bàsics que l’Administració ha de garantir per a dones
víctimes de maltractaments.

La portaveu adjunta del grup, Fina Santiago, recorda que la llei de la dona actualment en vigor “anuncia principis i voluntats,
però no els concreta”, per la qual cosa durant la passada legislatura el Govern de Pacte, en minoria, va elaborar un nou
projecte de llei de la dona per substituir l’actual, però va ser rebutjat pel PP al Parlament. A l’inici d’aquesta legislatura, el
grup PSM-IV-ExM va recuperar el text com a proposició de llei, però el PP el va tornar a rebutjar.

Ara, Santiago explica que “mentre no sigui possible modificar la llei en la seva totalitat, és urgent afegir-hi un article que
concreti els serveis bàsics d’informació i assessorament que s’han de garantir per a les dones maltractades”. En aquest sentit,
la proposta del grup nacionalista i ecosocialista estableix que hi hagi un centre d’informació i assessorament per cada
100.000 dones, i una plaça de servei d’acollida per cada 3.500 dones.

La diputada ecosocialista explica que aquestes ràtios són les recomanades en l’àmbit europeu, i són les ràtios dels serveis que
es presten actualment a Balears, per la qual cosa el seu reconeixement legal no implicaria cap despesa addicional per a les
arques públiques. “Simplement, es tracta de garantir per llei la continuïtat d’un servei que ja existeix, i que tothom reconeix”,
ha dit.
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PSM-IV-ExM destaca els interessos del ministre de Defensa en el
sector de l’armament, i el pas de De Guindos per Lehman
Brothers
 

El portaveu parlamentari del PSM-IniciativaVerds-Entesa, Biel Barceló, ha valorat avui la composició del nou Govern
espanyol del PP. Barceló ha qüestionat que el nou Executiu estatal pugui servir adequadament als interessos generals dels
ciutadans, atenent als perfils d’alguns ministres, especialment els titulars d’Economia i Defensa.

El portaveu de la coalició nacionalista i ecosocialista ha afirmat que “d’entrada, ens crida l’atenció que a Defensa posin a
una persona lligada a la indústria de l’armament, i que hi té interessos particulars. I també crida l’atenció que el nou ministre
d’Economia sigui una persona que prové de Lehman Brothers, que va ser el va ser el paradigma de la punxada de la bimbolla
immobiliària”. Després de la fallida de Lehman Brothers, Luis de Guindos també va treballar per a PricewaterhouseCoopers,
empresa que va fitxar en Jaume Matas quan va abandonar la política.

Biel Barceló també ha criticat que el Govern espanyol “no compleix els mínims de paritat exigits”, ja que només hi ha quatre
dones ministres d’un total de 13. Comptant-hi en Rajoy, només el 29 per cent dels membres de l’Executiu de l’Estat són
dones. Finalment, Barceló també ha destaca la recuperació d’alguns ministres del temps de José María Aznar.
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